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Kulturnämnden PROTOKOLL 9/2015 

 

   
 

 Tid Tisdagen den 10 november 2015 kl. 15.30 – 15.50 
   

 Plats Lärosalen, Kista bibliotek  
   

 Justerat 16 november 2015 

  

 

Roger Mogert Rasmus Jonlund 

  

Närvarande  

Beslutande ledamöter  

Roger Mogert (S) Ordförande 

Rasmus Jonlund (FP) Vice ordförande 

Eleonore Eriksson (S)        

Salar Rashid (S)        

Tjia Torpe (MP)       

Micke Seid (MP) 

Ann Mari Engel (V)        

Sophia Granswed (M)        

Johan Nilsson (M)        

Kristina Lutz (M)        

Hanna Gerdes (FP)    §§7-11     

 
Tjänstgörande ersättare 

Anne-Lie Elfvén                     (FP)  för Hanna Gerdes (FP) §§1-6 

  

  

Ersättare  

Inga Näslund (S)        

Andrea Nylin (S)        

Michael Erik Svensson (MP)       

Juliana Gristelli (V)        

Sofia Lundin (Fi)       

Anette Hellström (M)        

Anne-Lie Elfvén (FP)   §§7-11 

Pelle Thörnberg  (C) 

Ulf Lönnberg (KD) 
 

  

 
Tjänstemän: 

 Stadsarkivet: Lennart Ploom, stadsarkivarie, Johan Bergkvist, Susanna 

Uppling samt Gabriel Marawgeh 

Kulturförvaltningen: Förvaltningschefen Inga Lundén, Ann-Charlotte 

Backlund, Magnus Boström, Katti Hoflin, nämndsekreterare Erika 

Dahlberg samt borgarrådssekreteraren David Jonsson. 
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 § 1 
Justering av dagens protokoll 
 
Beslut 

Kulturnämnden utser ordföranden Roger Mogert (S) att tillsammans 

med vice ordföranden Rasmus Jonlund (FP) justera dagens protokoll. 
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 § 2 
Anmälan av justerat protokoll 
 
Beslut 

Kulturnämnden beslutar att godkänna anmälan av protokoll nr 8/2015 

från nämndens sammanträde den 13 oktober, som justerats den 23 

oktober. 
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 § 3 
Anmälningsärenden  
Dnr 1.1/35/2015 

 
Beslut 

Kulturnämnden beslutar att lägga anmälan till handlingarna. 

 
Anmälan görs av: 

a) Till kulturnämnden inkomna handlingar 

b) Anmälan av protokoll Rådet för Funktionshinderfrågor 2015-

10-08 

c) Anmälan av protokoll Konstrådet 2015-10-22 

d) Anmälan av stadsarkivariens delegationsbeslut 

e) Anmälan av månadsrapport Stadsarkivet  

f) Anmälan av protokoll Arkivutskottet 2015-11-05  
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 § 4 
Remissvar om förebyggande arbete mot 
våldsbejakande extremism 
Dnr 1.1/2809/2015 

 
Beslut 

Kulturnämnden beslutar enligt förslag från kulturförvaltningen 

- Kulturnämnden beslutar enligt kulturförvaltningens förslag. 

 
Handlingar i ärendet 

Kulturförvaltningens tjänsteutlåtande i rubricerat ärende från 2015-10-

29. 

 

 
Sammanfattning 
Motionen efterlyser förebyggande insatser mot våldsbejakande 

extremism, bland annat genom ökat stöd till organisationer som arbetar 

förebyggande, samt genom nära samarbete mellan stadens 

förvaltningar och polisen. 

 

Kulturförvaltningen tolkar i sitt svar begreppet ”våldsbejakande 

extremism” och redogör för förvaltningens uppdrag och 

säkerhetsarbete. Grunden för kulturnämndens verksamhet är att arbeta 

för demokrati och yttrandefrihet. Konkret innebär det att möjliggöra 

möten och samtal mellan medborgarna och att främja konstnärligt 

skapande och deltagande.  

 

Kulturförvaltningen bedömer att målen för den föreslagna utredningen 

inte är anpassade till kulturnämndens verksamhet och stödområden. 

Den samverkan som motionen tar upp är redan etablerad liksom 

kanalerna till polismyndigheterna. Det innebär att det finns möjlighet 

att agera snabbt och samordnat när misstankar uppstår om olaglig 

mötesverksamhet.  

 
Nämndens behandling av ärendet  
 
Framlagda förslag till beslut  

1) Ordförande Roger Mogert (S) föreslår att kulturnämnden 

beslutar enligt förslag från kulturförvaltningen (se beslutet). 

 

2) Sophia Granswed m.fl. (M) föreslår att kulturnämnden beslutar 

enligt följande:  

 

- att tillstyrka motionen  

- att därutöver anföra 

 

Vi kan aldrig acceptera att människor värvas till extrema grupper som 

begår vålds- och terrordåd, oavsett om det är religiösa eller 
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våldsbejakande grupperingar. 

 

Stockholms stad behöver förebyggande insatser mot våldsbejakande 

extremism för att förhindra att människor söker sig till extremistiska 

terrororganisationer. Samtidigt ska det finnas tydliga konsekvenser för 

de personer som begår allvarliga övergrepp på oskyldiga människor 

och brott mot mänskligheten. Vi ser att allt fler unga personer i 

Stockholm rekryteras av olika våldsbejakande grupperingar och det är 

en fråga som vi måste ta på allvar genom att börja använda effektivare 

verktyg för att förhindra att människor ansluter sig till dessa grupper.  

 

Kulturnämnden har ett viktigt uppdrag genom att främja demokrati och 

yttrandefrihet, ett uppdrag som nämnden tar på stort allvar. Som ett led 

i detta arbete är det också viktigt att stävja verksamheter som syftar till 

att rekrytera personer till såväl utländskt baserade 

terroristorganisationer som till nationella våldbejakande grupperingar. 

Då kulturnämnden stödjer föreningsverksamheter och tillhandahåller 

lokaler för många sammankomster, är det också viktigt att säkerställa 

att stadens resurser inte går till att stötta den typen av 

rekryteringsverksamheter. Snarare bör kulturnämnden tillsammans 

med andra berörda nämnder och förvaltningar arbeta för att istället 

stärka stödet till de föreningar som arbetar förebyggande mot 

våldsbejakande grupper i syfte att förhindra rekryteringar.   

 
Beslutsgång 

Ordföranden ställer förslagen mot varandra och finner att nämnden 

beslutar enligt kulturförvaltningens förslag.   

 
Reservation 

Sophia Granswed m.fl. (M) reserverar sig mot beslutet till förmån för 

sitt förslag till beslut. 
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§ 5 
Remissvar Sportotek - för att alla ska kunna idrotta 
Dnr 1.1/2293/2015 

 
Beslut 

Kulturnämnden beslutar enligt förslag från kulturförvaltningen 

- Skrivelsen besvaras genom detta tjänsteutlåtande 

 
Handlingar i ärendet 

Kulturförvaltningens tjänsteutlåtande i rubricerat ärende från 2015-10-

28. 

 

Sammanfattning 
Richard Bengtsson (FP) föreslår i en skrivelse till kommunfullmäktige 

att ett ”sportotek” byggs upp i samarbete med bland annat föreningar 

och näringslivet och att idrottsnämnden utreder frågan. Syftet är att ge 

alla barn och unga likvärdiga möjligheter att utöva idrott. 

 
Kulturförvaltningen svarar att frågan inte ligger inom 

kulturförvaltningens verksamhetsområde men förvaltningen bedömer 

att behov finns av både materiella och andra inkluderande incitament 

för att öka deltagandet bland barn och unga i olika idrottsaktiviteter. 

Om detta innebär utlån av idrottsutrustning bidrar Stockholms 

stadsbibliotek gärna med sina erfarenheter av lånesystem. 

 

Nämndens behandling av ärendet  
 
Framlagda förslag till beslut  

1) Ordförande Roger Mogert (S) föreslår att kulturnämnden 

beslutar enligt förslag från kulturförvaltningen (se beslutet). 

 
Beslutsgång 

Ordföranden finner att nämnden beslutar enligt kulturförvaltningens 

förslag. 

 

Särskilt uttalande 
Särskilt uttalande lämnas av vice ordförande Rasmus Jonlund m.fl. 

(FP) enligt följande: 

 

Vi vill först och främst tacka för det positiva mottagande som denna 

liberala motion får i förvaltningens svar. Det är glädjande att höra att 

kulturförvaltningen delar vår uppfattning om att det finns ett behov av 

både materiella och andra inkluderande incitament för att öka 

deltagandet bland barn och unga i olika idrottsaktiviteter. Slutligen är 

det positivt att Stockholms stadsbibliotek gärna bidrar med sina 

erfarenheter av lånesystem när ett sportotek blir verklighet. 
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§ 6 
Remissvar om Motion om extra jobbstimulans 
Dnr 1.1/2205/2015 

 
Beslut 

Kulturnämnden beslutar enligt förslag från kulturförvaltningen 

- Kulturnämnden beslutar enligt kulturförvaltningens förslag 

 
Handlingar i ärendet 

Kulturförvaltningens tjänsteutlåtande i rubricerat ärende från  

2015-10-28. 

 
Sammanfattning 
Motionärerna föreslår att kommunfullmäktige ger kommunstyrelsen i 

uppdrag att återkomma med ett förslag till förändrade riktlinjer 

angående ekonomiskt bistånd i Stockholms stad. Förslaget skulle göra 

det möjligt för bland annat fria kulturutövare som bedriver egen firma 

att under högst två år undanta 35 procent av inkomst från firmans 

näringsverksamhet. Syftet är att återinträdet på arbetsmarknaden ska 

ge mera pengar i plånboken än det tidigare försörjningsstödet. 

 

Förvaltningen har inga generella synpunkter på den föreslagna 

förändringen men bedömer att förslaget skulle ge små effekter inom 

kulturarbetsmarknaden.  

 

Nämndens behandling av ärendet  
 
Framlagda förslag till beslut  

1) Ordförande Roger Mogert (S) föreslår att kulturnämnden 

beslutar enligt förslag från kulturförvaltningen (se beslutet). 

 

2) Rasmus Jonlund m.fl. (FP) och Sophia Granswed m.fl. (M) 

med ersättaryttrande från Pelle Thörnberg (C) föreslår att 

kulturnämnden beslutar enligt följande:  

 

- att rekommendera kommunstyrelsen att föreslå 

kommunfullmäktige att bifalla motionen. 

- att därutöver anföra följande. 

 

För personer som befinner sig på väg in på den svenska 

arbetsmarknaden är det oerhört viktigt att de första stegen till jobb 

också ger mer pengar i plånboken. I synnerhet i dagsläget, när 

nyanländas integration i det svenska samhället är politikens mest 

angelägna utmaning, måste alla bidrags- och transfereringssystem 

anpassas för att ge största möjliga incitament för människor att komma 

i arbete snabbt. Den som får ett fotfäste på svensk arbetsmarknad ska 

inte bestraffas. Arbete måste löna sig. 
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Därför måste vi höja ambitionerna vad gäller jobbstimulansen. Det är 

ett litet steg mot att se till att fler barn växer upp med föräldrar som går 

till jobbet. Det är ett sätt att hjälpa människor som har varit utanför 

arbetsmarknaden länge att orka och våga ta de första stegen tillbaka. 

Och det är en del i det löfte vi måste ställa ut till alla som nu strävar 

efter att bygga sig en framtid i vårt land: att i Sverige belönas arbete 

och initiativkraft och den som vill göra rätt för sig kan här skapa sig ett 

bättre liv. 

 

Kulturförvaltningen skriver i sitt svar att förslaget skulle ge små 

effekter på kulturarbetsmarknaden. Det här handlar om att skapa en 

likvärdighet mellan kulturarbetare som bedriver verksamhet i egen 

firma och som inte har rätt till jobbstimulans och vanliga anställda som 

har rätt till det. Det är av principiellt värde då kulturarbetares behov 

ofta förbises. Förslaget skulle också öppna för fler kulturentreprenörer 

att bli egenföretagare. Motionen bör därför tillstyrkas. 

 

 
Beslutsgång 

Ordföranden ställer förslagen mot varandra och finner att nämnden 

beslutar enligt kulturförvaltningens förslag.   

 

 
Reservation 

Rasmus Jonlund m.fl. (FP) och Sophia Granswed m.fl. (M) med 

ersättarinstämmande från Pelle Thörnberg reserverar sig mot beslutet 

till förmån för sitt förslag till beslut. 
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§ 7 
Svar på skrivelse angående Freda biblioteket från 
ordningsproblem  
Dnr 1.1/2083/2015 

 
Beslut 

Kulturnämnden beslutar enligt förslag från kulturförvaltningen 

- Skrivelsen besvaras genom detta tjänsteutlåtande. 

 
Handlingar i ärendet 

Kulturförvaltningens tjänsteutlåtande i rubricerat ärende från  

2015-10-26. 

 
Sammanfattning 
I en skrivelse till kulturnämnden har Rasmus Jonlund m fl (FP) 

föreslagit att kulturförvaltningen får i uppdrag att, tillsammans med 

berörda, undersöka vilka åtgärder som behöver sättas in från stadens 

sida för att freda biblioteken från ordningsproblem.  

 

Biblioteken är en allmän plats, vilket innebär ett viktigt och krävande 

uppdrag. Inom Stockholms stadsbibliotek är det långsiktiga och 

situationsbaserade trygghetsskapande arbetet viktigt och centralt. 

Rutiner, erfarenhetsutbyte, samarbeten med lokala aktörer och hjälp av 

vakter är olika exempel på trygghetsskapande åtgärder vid biblioteken.  

 
 
Nämndens behandling av ärendet  
 
Framlagda förslag till beslut  

1) Ordförande Roger Mogert (S) föreslår att kulturnämnden 

beslutar enligt förslag från kulturförvaltningen (se beslutet). 

 

2) Rasmus Jonlund m.fl. (FP) och Sophia Granswed m.fl. (M) 

med ersättaryttrande från Pelle Thörnberg (C) och Ulf 

Lönnberg (KD) föreslår att kulturnämnden beslutar enligt 

följande:  

 

- Att godkänna förvaltningens förslag till beslut 

- Att därutöver anföra följande 

 

Vi vill tacka förvaltningen för en utförlig redovisning av Stockholms 

stadsbiblioteks strategiska arbete för att skapa och bibehålla trygghet i 

stadens bibliotek. Behovet av beredskap och åtgärder är stort och vi 

måste ta problemet på allvar. Stadens bibliotek ska erbjuda och 

säkerställa en trygg, lugn och tyst miljö för besökarna. Vi kan inte 

acceptera att ett fåtal individer förstör för andra besökare eller skapar 

otrygghet bland personalen.  
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Problemen på vissa av stadens bibliotek (och inte enbart i Hässelby) 

tycks vara större än tidigare och därtill återkommande (vilket för 

Hässelbys del bl. a. speglades i Dagens Samhälle 5 november). 

Signalerna från personalen på stadens bibliotek är oroande och det är 

viktigt att utreda vad som mer kan göras, i de fall dagens åtgärder inte 

når hela vägen fram.  Vi anser därför att kulturförvaltningen bör 

genomföra medarbetarenkäter för de anställda på våra bibliotek för att 

kartlägga personalens oro samt säkerställa att det arbete som 

förvaltningen vidtar motsvarar de problem och otrygghet som 

personalen upplever. I en sådan enkät bör man även öppna upp för 

möjligheten att göra enkäten anonymt i för att säkerställa att man får 

en så heltäckande och sanningsenlig bild som möjligt. 

Slutligen anser vi att det är viktigt att kulturförvaltningen även 

fortsättningsvis ges möjligheter att ta in ordningsvakten i 

verksamheterna om behov föreligger.  

 
Beslutsgång 

Ordföranden ställer förslagen mot varandra och finner att nämnden 

beslutar enligt kulturförvaltningens förslag.   

 
Reservation 

Rasmus Jonlund m.fl. (FP) och Sophia Granswed m.fl. (M) med 

ersättarinstämmande från Pelle Thörnberg och Ulf Lönnberg (KD) 

reserverar sig mot beslutet till förmån för sitt förslag till beslut. 
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§ 8 
Förvärv av bergrum för nytt arkiv, inriktningsbeslut 
HEMLIGT enligt 19 kap 1 och 3 §§ offentlighets- och 
sekretesslagen (2009:400) – utsändes separat  
Dnr 1.1/2930/2015 

 
Beslut 

Kulturnämnden beslutar enligt förslag från Fastighetsförvaltningen 

- Fastighetsnämnden uppdrar till fastighetskontoret att utforma 

avsiktsförklaringen i enlighet med vad som anförs i detta 

ärende och ger fastighetsdirektören rätt att underteckna 

avsiktsförklaringen.  

- Fastighetsnämnden beslutar att efter förvärv, hyra ut fastigheten 

till Stadsarkivet som arkivlokal med läsesalar och kontor.   

 

Kulturnämnden beslutar enligt förslag från Stadsförvaltningen 

- Kulturnämnden beslutar att efter att fastighetsnämnden 

förvärvat fastigheten, hyra denna av fastighetsnämnden såsom 

arkivlokaler för publik verksamhet och arbetsplatser. 

 

 
 
Handlingar i ärendet 

Fastighetsförvaltningen och Stadsförvaltningens tjänsteutlåtande i 

rubricerat ärende från 2015-10-23 

 
Sammanfattning 
Intresset för Stadsarkivets verksamhet har ökat starkt de senaste åren 

med en besöksökning på 50 %. Parallellt ökar behoven av att leverera 

arkiv från stadens verksamheter och statliga myndigheter i länet, 

samtidigt som Stadsarkivets magasin för förvaring av arkiv snart är 

fullbelagda. Magasin finns idag på Kungsklippan och i två magasin i 

Frihamnen. Den totala lokalytan uppgår till dryga 17400 kvadratmeter, 

med en hyllmeterupptagning på cirka 84 000 hyllmeter vara av 82 000 

är belagda. 

 

I magasinen i Frihamnen, där ungefär hälften av arkiven förvaras, 

saknas tillfredsställande möjligheter att utveckla publik verksamhet 

eller öka förvaringskapaciteten. 2013 inledde Stadsarkivet arbetet med 

att finna en långsiktig lösning för verksamheten och efter att ha uttömt 

de möjligheter som fanns internt i staden har lösningen sökts externt. 

 

En sådan långsiktig lösning har återfunnits i två bergrum i Liljeholmen 

som medger möjlighet att inhysa upp till 130 000 hyllmeter och koppla 

denna förvaring till en utvecklad publik verksamhet som medger en 

fortsatt besöksökning. Utöver befintliga 82 000 hyllmeter arkiv räknar 

Stadsarkivet med att under de närmaste 20 åren få in ytterligare cirka 

50-70 000 hyllmeter pappershandlingar. Med en pågående övergång i 
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stadens och statens verksamheter till digitalt bevarande och därmed 

minskat behov av arkivering på papper kommer Stadsarkivets 

lokalbehov vara tillgodosett för mycket lång tid. 

 

Efter förvärv planeras tillträde till fastigheten ske tredje kvartalet 2017. 

Efter tillträde kommer entreprenad påbörjas för att anpassa lokalerna 

för Stadsarkivets verksamhet. Öppning av de nya lokalerna planeras 

ske under hösten 2018. 

 
Nämndens behandling av ärendet  
 
Framlagda förslag till beslut  

1) Ordförande Roger Mogert (S) föreslår att kulturnämnden 

beslutar enligt förslag från Fastighetsförvaltningen och 

Stadsarkivet (se beslutet). 

 
Beslutsgång 

Ordföranden finner att nämnden beslutar enligt Fastighetsförvaltningen 

och Stadsarkivet förslag. 
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§ 9 
El Sistema Stockholm – från projekt till permanent 
verksamhet  
Dnr 3.4/2848/2014 

 
Beslut 

Kulturnämnden beslutar enligt förslag från kulturförvaltningen 

- att El Sistema övergår i permanent verksamhet efter 

projekttidens slut 2015-12-31, 

- att El Sistema organisatoriskt ska tillhöra kulturförvaltningen 

och Kulturskolan, 

- att El Sistemaverksamheten är fortsatt avgiftsfri 

- att verksamheten i övrigt utformas enligt kulturförvaltningens 

förslag, samt 

- att omedelbart justera ärendet. 

 
Handlingar i ärendet 

Kulturförvaltningens tjänsteutlåtande i rubricerat ärende från  

2015-10-14. 

 
Sammanfattning 
Professional Management AB har fått kulturförvaltningens uppdrag att 

genomföra en utvärdering av det treåriga projektet El Sistema 

Stockholm som avslutas den 31 december 2015. Konsultens 

sammanfattande bedömning är att målen har uppnåtts i mycket hög 

grad. I utvärderingsuppdraget ingick också att ge förslag på en optimal 

organisation och förvaltningstillhörighet för El Sistemaverksamheten 

efter projekttidens utgång. Förvaltningens förslag framgår av att-

satserna ovan. 

 
Nämndens behandling av ärendet  
 
Framlagda förslag till beslut  

1) Ordförande Roger Mogert (S) föreslår att kulturnämnden 

beslutar enligt förslag från kulturförvaltningen (se beslutet). 

 

2) Rasmus Jonlund m.fl. (FP) med ersättaryttrande från Ulf 

Lönnberg (KD) föreslår att kulturnämnden beslutar enligt 

följande:  

 

- Att godkänna förvaltningens förslag till beslut 

- Att därutöver anföra följande 

 

El Sistema startades under Alliansens tid i syfte att ge fler barn i 

socialt utsatta områden möjlighet att växa genom musiken. Syftet var 

att skapa ett komplement till Kulturskolans ordinarie verksamhet, 

särskilt riktat till barn i socialt utsatta områden, vilket skulle ha högre 
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träffsäkerhet än sänkta avgifter för Kulturskolan. Det är glädjande att 

läsa att El Sistemas mål har uppnåtts i mycket hög grad, både 

kvantitativa mål för antal verksamheter och deltagare samt de mer 

kvalitativa effektmålen. Självklart ska projektet övergå i permanent 

verksamhet. Kulturnämnden bör även undersöka hur och var El 

Sistemas verksamhet kan utvidgas ytterligare. 

 

3) Sophia Granswed m.fl. (M) föreslår att kulturnämnden 

beslutar enligt följande:  

 

- att i delvis bifalla förvaltningens förslag till beslut  

  

- att El Sistema-verksamheten ska ta ut en avgift om 200 

kronor per termin och person, men där maxbeloppet per 

familj uppgår till 400 kronor per termin  

 

- att El Sistema-verksamheten som samordnas med 

förskolorna ska fortsätta vara avgiftsfri 

 

- att uppdra åt förvaltningen att utvärdera utfallet av att 

införa en avgift i El Sistema-verksamheten 

 

- att uppdra åt förvaltningen att återkomma med en 

redovisning över deltagarnas sociala bakgrund och 

socioekonomiska bakgrund 

 

- att omedelbart justera ärendet 

 

- att därutöver anföra 

 

Det är glädjande att se att den oberoende utvärderingen visar på en hög 

måluppfyllelse av projektet samt att kulturförvaltningen nu föreslår att 

projektet permanentas. Vi är övertygade om att det kommer ha positiva 

effekter på kulturlivet i stort såväl som för de enskilda ungdomarna 

som får ta del av verksamheten.  

 

Vi är dock lite förvånade över att den rödgrönrosa majoriteten, trots 

utredningens slutsatser, landar i att verksamheten fortsättningsvis ska 

vara kostnadsfri. I rapporten konstaterar man att en symbolisk avgift 

sannolikt har positiv effekt på verksamheten samtidigt som det inte 

riskerar att stänga ute någon från verksamheten. Både i Göteborg och 

Malmö tar kommunen ut en mindre synbolisk avgift och vi anser att 

även Stockholm stad bör följa efter.  Däremot är det viktigt att 

avgiftsinförandet följs upp efter ett år för att se vilka konsekvenser det 

medfört och därefter bör nämnden återigen ta ställning till frågan.  

 

I rapporten konstaterar man att måluppfyllelsen är hög, däremot saknar 
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vi djupare analyser kring vilka barn och unga som de facto nås. Som 

systemet är utformat idag, är geografiskt område det som avgör 

huruvida den enskilde har rätt att delta i verksamheten snarare än 

sociala faktorer, något som vi vet har större betydelse för delaktighet i 

Kulturskolans verksamhet. Vi vill därför att kulturförvaltningen 

återkommer till nämnden med en mer detaljerad redovisning av 

deltagarnas socioekonomiska situation, men framför allt föräldrarnas 

utbildningsbakgrund som, oavsett var i Stockholms stad man bor, är 

den enskilt viktigaste faktorn till huruvida man är delaktig i 

Kulturskolan. Det är viktigt att öka delaktigheten bland de grupper 

som idag står utanför, men det är minst lika viktigt att säkerställa att 

det verkligen är rätt individer som vi når. Alla barn och unga som idag 

står utanför Kulturskolans verksamhet, ska ha möjlighet att ta del av El 

Sistema. Detta oavsett om man bor i Bredäng, Tensta eller på 

Norrmalm.  

 
Beslutsgång 

Ordföranden ställer förslagen mot varandra och finner att nämnden 

beslutar enligt kulturförvaltningens förslag.   

 
Reservation 

Rasmus Jonlund m.fl. (FP) och Ulf Lönnberg (KD) reserverar sig mot 

beslutet till förmån för sitt förslag till beslut. 

 

Sophia Granswed m.fl. (M) reserverar sig mot beslutet till förmån för 

sitt förslag till beslut. 
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§ 10 
Sammanträdestider för kulturnämnden 2016 
Dnr 1.1/3797/2015 

 
Beslut 

Kulturnämnden beslutar enligt förslag från kulturförvaltningen 

- Kulturnämnden fastställer datum för sammanträdestider 2016 

enligt följande: 

 

9 februari 

8 mars 

12 april 

17 maj  

14 juni  

23 augusti  

20 september 

18 oktober 

15 november 

6 december 

 
Handlingar i ärendet 

Kulturförvaltningens tjänsteutlåtande i rubricerat ärende från 2015-11-

10. 

 
Sammanfattning 
Kulturförvaltningen föreslår för 2016 ett schema som omfattar tio 

nämndmöten. Tiderna är framtagna med beaktande av 

stadsledningskontorets tidplan för budget- och uppföljningsarbete för 

år 2016. Enligt tidplanen ska budgetärendena vara nämndbehandlade 

följande datum: verksamhetsberättelsen den 5 februari, flerårsbudgeten 

den 15 april, tertialrapport 1 den 20 maj, tertialrapport 2 den 23 

september och verksamhetsplan för 2017 den 27 december. Hänsyn är 

också tagen till skolornas lov. 

 

Samtliga sammanträden är på tisdagar och hålls kl. 15.30. 

Möteslokaler meddelas senare. 

 
Nämndens behandling av ärendet  
 
Framlagda förslag till beslut  

1) Ordförande Roger Mogert (S) föreslår att kulturnämnden 

beslutar enligt förslag från kulturförvaltningen (se beslutet). 

 
Beslutsgång 

Ordföranden finner att nämnden beslutar enligt kulturförvaltningens 

förslag. 
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 § 11 Information och övriga frågor  
 

- Inga Lundén informerar om att det kommer ske en 

guidad tur av biblioteket efter nämndmötet. 

 

- Katti Hoflin informerar om att det på torsdag mellan 

18.00 och 20.00 kommer vara kalas på biblioteket för att 

fira att man fått utmärkelsen ”Världens bästa bibliotek”. 
  

Inkomna skrivelser 

Anmälan görs av inkomna skrivelser till kulturnämnden enligt 

följande: 

 

- Inga skrivelser inkom till kulturnämnden. 

 

 

 

Vid protokollet 

 


